
MÕELGEM VÕRUMAA 
KOOLILASTELE

Meie rajooni üldharidus
koolides õpib ligi 6500 last. 
Neid jagub väikestesse ja 
suurtesse küla- ja linnakoo
lidesse. Tänased koolilapsed 
on need, kes harivad järgmi
sel aastasajal Võrumaa põl
de, arstivad meid, küpseta
vad meile leiba ja ehitavad - 
remondivad meie elamuid. 
Haritud ja häid spetsialiste 
peab kõigil järgmiseil aastail 
jätkuma meie asutustesse ja 
ettevõtteisse. Igas normaalses 
ühiskonnas peetakse head 
tööd au sees. Koolilapse toö 
on õppimine. Ega seegi ker
ge ole.

Et õppijaile teadvustada 
nende töö tähtsust, otsustas 
rajooni rahvasaadikute nõu
kogu tänavu kevadel hakata 
maksma kõige tublimatele 
keskkooliõpilastele stipendiu
mi ja parimaile koolilõpeta- 
jaile preemiat.

Rajooninõukogu otsusega 
määrati, et koolielu toetami
seks tuleb luua rajooni hari- 
dusfond. Fond loodi, tema ar
veldusarve (nr. 142 209) on 
avatud Agropanga Võru osa
konnas.

Hariduskoondis pöördus 
paljude Võrumaa asutuste- 
ettevõtete-majandite poole 
palvega toetada haridusfondi. 
Aluseks oli rajooninõukogu 
otsuse punkt, mis kohustas 
ettevõtteid ja majandeid eral
dama' hariduse toetuseks 1—

2o/n materiaalse ergutamise 
fondi vahendeist.

Toetust on väga vaja. Sti
muleerida tuleks parimaid 
õppureid, aga edaspidi ka 
neid, keda oleme saatnud 
kõrgkoolidesse. Nad on Võru
maa lapsed, nende teadmisi 
ja oskusi läheb meil edaspidi 
vaja.

Kas rajooninõukogu otsus 
kuulub täitmisele? Kas tal 
on kohustuslik või soovitus
lik iseloom? Kas teeme ka 
kohalikke seadusi selleks, et 
nad ainult paberile jääksid?

Haridusfondi on tänaseni 
toetanud Võru EPT 1000 ja 
rajooni keskhaigla samuti 
1000 rublaga, ühelt ano
nüümseks jääda soovinud or
ganisatsioonilt saime 1500 
rbl. ja rajooni täitevkomiteelt 
15 000 rubla.

Igal võrumaalasel on õigus 
ka teada saada, mis selle ra
haga on ette võetud.

Rajooni tööle tulnud kõrg
haridusega õpetajaile on se
ni laenu antud 12 000 rbl.

keskkoolide õpilastele. Neid 
tulevasi kuld- ja hõbemedali- 
kandidaate on 51.

Palve kõigile võrumaalaste
le: näidakem, et me oskame 
hinnata oma noorte hoolsat 
õppimist. Tõestagem tahet 
kaasa aidata sellele, et me 
lastel oleksid kõrge kvalifi
katsiooniga õpetajad.

Eesti rahvas on alati osa
nud haridust hinnata. Aja
lukku pilku heites jõuame 
veendumusele, et kulusid on 
alati raske teha olnud, aga 
neid pole põlatud. Võru maa
kond suutis a. 1920—1940 ehi
tada 32 (loe: kolmkümmend
kaks) uut koolimaja ja veel 
33 koolile teha juurde- ja 
ümberehitusi. Kas siis kas
vas raha puu Otsas? Ei. Liht
salt mõeldi homsele päevale, 
tulevikule, lastele. Ja  kui va
ja, tõmmati püksirihm pin
guna ale.

ARVI LEOSK, 
hariduskoondise juhataja, 

rajooni haridusnõunik

Nüüd, pärast I trimestri
lõppu, on vaja stipendiumid * Honorar Võru Rajooni Ha 
välja maksta meie parimaile ridusfondile.

Suvel maksime kuld- ja Meilgi ei sobi kehvemad 
hõbemedaliga keskkooli lõpe- olla. 
tanuile 6000 rubla.


